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voortgezet 
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Aanwezig: De minister-president De Quayen de ministers 
Van Aartsen, Beerman, Klomp é, Korthals, Marijnen , 
De Pous, Van Rooy, Toxopeus en Visser (Afwezig 
zijn de ministers Cals, Luns en Zijlstra) 
Tevens zijn aanwezig de staatssecretarissen 
Van den Berge, Calmeyer (bij de punten 2 a en 
11), Van Houten (bij de punten 3 en 8), De Jong 
(bij punt 2 a), RooIvink (bij het punt 2 1) en 
Schmelzer (bij de punten 1, 21 en 9) 
Secretaris! Jo Middelburg 

~ Notulen van de vergadering van 25 september 1959 

~ " t~ a. Opmer~ing naar aanleiding van punt 10; Rijkspremies~aar-

1; ~~/a tZg;hng 
/41to I ':~ I Mînister Visser meende, dat de conclusie in de vorlge 

• 

vergadering was, ' dat de ministerraad recht heeft op een schets 
van de administratieve 'moeilijkheden, die de voorgestelde 
ambtenarenspaarregeling meebrengt, zodat de ministers weten, 
waarover zij beslissen. Staatssecretaris Van den Berge heeft 
dezelfde opmerking. Staatssecretaris Schmelzer h~d een andere 
indruk van de beslissing in de vorige vergadering. ~linister 
De Pous zegt, dat is afgesproken, dat men in een nadere nota 
voor de ministerraad een beschrijving zou geven van de admi
nistratieve moeilijkheden. Mînister Visser meent, dat verde
re behandeling van de ontwerp-regeling ter voorbereiding van 
de indiening bij het georganiseerd overleg niet behoeft te 
worden opgehouden, maar dat de bedoelde nota nog wel de "vol
gende wé~ ,aan de ministers toegezonden zou moeten worden . 
De minister-president stemt hiermedè in. 

b. Qpmerking naar aanleiding van punt 2b 2 20 
9 _J..ê:Brli~k6e her

!!~nkingsbijeenkomst_stoo=ttroeJ?ers in Lee~wen ene en 

Minister Visser merkt op, dat men op Justitie niet be
reid bleek over beperking van de vertegenwoordiging bij deze 
jaarlijkse plechtigheid te overleggen . 

Minister Beerman heeft vernomen, dat men al medede
ling had gedaan wië Zijn-departement zou vertegenwoordi~en . 

Ilinister Visser dringt erop aan voor volgend Jaar 
tijdig hierover overleg te plegen . 
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3 d. Italiaans voorstel inzake olitiek e consul t atie tussen 
EEG-Ianden Zie n otulen m. r. 24 juli 1959 , punt 3 c 

Staatssecretaris Van Houten deelt mede , dat men 
van Italiaanse zijde tracht door te drijven te k omen tot 
een politieke consultatie van de Zes. De Fransen s t eunen 
dit, hoewel op de achtergrond. M~n wil k omen tot een insti
tutionalisering van deze consultatie , (instelling van een 
secretariaat, vaststelling van agenda's, nemen van besluiten) . 

/::" f~..ûriO belGY;;l,grijlcote bezwaar is , da t de z es landen hi erdoor 
·~eeav~~~v_~evoren bij de NAVO-vergaderingen gebonden z ouden kunnen 

worden. Behalve de secretaris-generaal van de NAVO Spaak 
hebben ook de Engelse en Noorse mini s t ers Selwyn Lloyd 
en Lange tegen deze nieuwe vorm gewaarschuwd. Spreker ver
wacht, dat in de vergadering van de ministerraad van de 
Europese Gemeenschap op 13 oktober dit onderwerp ter s prake 
zal worden gebracht. Hij is voornemens de voorstellen aan 
te horen en zijn bezwaren kenbaar te maken tegen consulta
tie over vraagstukken, die bu iten het gebie d van de EEG 
vallen, terwijl hij erop zal staan, dat de zaak wordt open
gehouden. 

Minister Klompé acht streven naar politiek e inte-
gratie in Europa van veel b elang , maar als men de zes landen 
op voorhand wil b i nden in het NAVO- en VN-verband bestaat 
grote kans, dat de kleine landen - nu van een as Parijs-Bonn 
kan worden gesproken - in de hoek worden gedrukt, zodat wij 
de enige invloed in NAVO en VN, die wij kunnen uitoefenen , 
ook kwijt zouden zijn. Op deze praktische gronden staat 
spreekster daarom a chter het standpunt van Buitenlandse Zaken. 
Zij stelt de vraag of Nederland deze zaken kan vetoën. 
Staatssecretaris Van Houten antwoordt bevestigend. 

De minister-president noemt nog als bezwaar, dat men 
door deze politieke consultatie vooruitloopt op de associa
tiemogelijkheden van de ~EG. 

De raad stemt in m9t het s tandpunt, dat de staats
secretaris heeft uiteengezet. 

Staatssecretaris Van Houten zal maandag en dinsdag 
nog naar Bonn gaan in verband met de onderhandelingen met 
Duitsland; hij is voornemens van de gelegenheid gebruik te 
maken om overleg te plegen omtrent dit punt. 

3 c. Onderhoud Eisenhower-Chroesjtsjow 

Staatssecretaris Van Houten deelt mede, · dat het ge
sprek tussen Eisenhower en Chroesjtsjow voornamelijk is ge
gaan over de kwestie-Berlijn, waarbij Eisenhower opnieuw 
duidelijk het standpunt heeft ingenomen , dat men niet zal 
kunnen onderhandelen over deze zaak onder dreiging van een 
ultimatum van Rusland. Daarop heeft zondagmorgen Chroesjtsjow 
toegezegd, dat hij geen tijdslimiet zal stellen, maar dat 
een regeling niet tot de eeuwigheid zal moeten worden uit
gesteld, terwijl dit ook niet in het communiqué moest wor
den opgenomen. 


